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گروه اقتصادی -مدیرعامل شرکت 
آب منطقــه ای هرمزگان گفت: ایجاد یک 
تعادل منطقــی در تأمین، توزیع و مصرف 
ایــن مایه حیات بخش، از امنیت غذایی و 

حیاتی استان و کشور محافظت می کند.
هوشنگ ملایی اظهار کرد: هر ساله 
هفته نخســت تیرماه به عنوان هفته صرفه 
جویی در مصرف آب شــناخته می شود. 
هفته ای که تلاش برای فرهنگ ســازی و 
اطلاع رســانی در زمینه ضرورت اصلاح 
الگوی مصرف آب در کشــور به اوج خود 
می رسد.وی عنوان کرد: در سال جاری نیز، 
تا پایان هفته ، هفته صرفه جویی آب و برق 

را پیش رو داریم.
مدیرعامــل شــرکت آب منطقه ای 
هرمزگان ابراز کرد: فرهنگ سازی و توجه 
به صرفه جویــی در مدیریت مصرف آب 

کشــاورزی و شــرب نیازمند همراهی و 
همکاری بیش از پیش مردم، کشــاورزان، 

رسانه ها و نخبگان است.
ملایی بیان کرد: هم اکنون میزان ذخیره 
آب قابل اســتفاده مجموع سدهای استان 
هرمــزگان بیش از 450 میلیون متر مکعب 
است؛ اما با توجه به کم بارشی و خشکسالی 
متوالی سال های گذشته و همچنین برداشت 
بی رویــه از آب هــای زیرزمینی اســتان، 
همچنان در شــرایط کم آبی به سر می بریم 
و دشــت های اســتان با افت شدید سطح 
آب های زیرزمینی مواجه اســت به همین 
جهت مدیریت مصرف و صرفه جویی باید 
همواره در دستور کار باشد.وی مطرح کرد: 
وابستگی بخش بزرگی از جمعیت استان 
به کشاورزی، مطلوب نبودن قیمت آب و 
مصرف بیش از 85 درصد از منابع آب استان 

در بخش کشاورزی، اقتضا می کند که بعد 
از تأمین و توزیع آب در بخش کشاورزی 
که هزینه های هزاران میلیاردی در پی دارد، 

مدیریت مصرف نیز جدی تر گرفته شود.
مدیرعامــل شــرکت آب منطقه ای 
هرمزگان تصریح کرد: ما به کشــاورزان و 
باغداران اســتان توصیه می کنیم با استفاده 
از شــیوه های نوین آبیاری و تغییر الگوی 
کشت به محصولات کم آب بر و کشت های 
گلخانــه ای روی بیاورند تا بتوانیم با ایجاد 
یک تعــادل منطقی در تأمیــن، توزیع و 
مصرف این مایــه حیات بخش، از امنیت 
غذایی و حیاتی اســتان و کشور محافظت 
کنیم.ملایــی با گرامیداشــت هفته صرفه 
جویی در مصرف آب، این هفته را فرصتی 
برای یادآوری آموزه های فرهنگی مصرف 
بهینه دانســت و گفت: در هفته اول تیر ماه 

باید بیشــتر و بهتر برای عبور از تابستان و 
شرایط پر مصرف آب و برق تلاش کرد.

وی درخصوص مناسبت های روزانه 
هفتــه صرفه جویی در مصرف آب، اظهار 
کرد:  یکم تیر با عنوان » مدیریت مصرف آب 
و برق و خانواده « نامگذاری شده و هدف 
آن فراهم کردن زمینه مشارکت خانواده ها 
در مدیریــت مصرف و افزایش نقش زنان 
در اصلاح الگوی مصرف آب و برق است.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای هرمزگان 
تشــریح کرد: دوم تیر با عنوان »مدیریت 
مصــرف آب و انرژی، افــکار عمومی و 
رســانه« اهدافی نظیر استفاده گسترده تر از 
ظرفیت وسایل ارتباط جمعی و شبکه های 
اجتماعی به منظور افزایش آگاهی عمومی 
و بالابردن ســطح دانش مصرف کنندگان 
آب و بــرق نســبت به وضعیــت منابع، 

تشریح محدودیت ها و معضلات کشور در 
خصوص میزان دسترســی به آب و برق را 

دنبال می کند.
ملایی اظهار کرد: ســوم تیر با عنوان 
»مدیریت مصــرف آب و انرژی، صنعت، 
معدن، ســازمان های عمومی و مؤسسات 
خصوصــی« نامگــذاری شــده و هدف 
آن تبیین نقــش تولیدکنندگان تجهیزات 
کاهنده مصرف در توســعه فناوری های 
این عرصه، تشــریح ضرورت توســعه 
صنایع و بهره برداری از معادن متناســب با 
ظرفیت های منابع آبی و انرژی کشــور و 
تبیین نقش سازمان ها و مؤسسات در اعمال 
رویه های صحیح مصرف آب و انرژی در 

تأسیسات و ساختمان است.
وی عنــوان کرد: چهارم تیر با عنوان 
»مدیریت مصــرف آب و برق، غذا، منابع 

طبیعی و حفظ محیط زیست« و اهداف آن 
تشریح نقش آب و انرژی در امنیت غذایی 
و تشــریح نقش منابع طبیعی در توســعه 
اقتصادی جوامع و ضرورت حفظ محیط 
زیست برای بقا و تداوم تمدن بشری است.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای هرمزگان 
ابــراز کرد: پنجم تیر با عنــوان »مدیریت 
مصــرف آب و برق، خدمات شــهری و 
روســتایی و جلب مشارکت های مردمی« 
با هدف تشــویق و ترغیب دســتگاه های 
خدمات رســانی شــهری و روستایی به 
کاهش مصارف آب و انرژی، تشــویق و 
ترغیب مردم و خیرین برای سرمایه گذاری 
به منظور توســعه و بهبود زیرساخت های 
تولید، انتقال و توزیع آب و انرژی و ترویج 
فرهنگ وقف برای اجرای طرح های آب، 

فاضلاب، برق نامگذاری شده است.

ملایــی بیــان کــرد: ششــم تیر با 
عنوان »مدیریت مصــرف آب و انرژی و 
آموزه های دینی« نامگذاری شــده و هدف 
آن تبیین اهمیت صحیــح مصرف کردن 
و پرهیز از اســراف از منظر تعالیم دینی و 
معرفی شیوه های صحیح مصرف با اتکا به 

تعالیم دینی است.
وی مطرح کرد: هفتم تیر نیز با عنوان 

»مدیریــت مصرف آب و انرژی، اقتصاد و 
حقوق شهروندی« نامگذاری شده و هدف 
آن تشــریح ارزش اقتصــادی آب و برق، 
تشــریح نقش و ارزش اقتصادی کاهش 
مصــرف در حفظ منابــع و جلوگیری از 
آلودگی محیط زیســت و تبیین وظایف و 
تکالیف شــرکت های آب و برق نسبت به 

مردم عنوان شده است.

گروه اقتصادی -مدیر اداره بنادر 
ودریانوردی شــرق هرمــزگان گفت: 
نخستین ساختمان مرجع دریایی کشور با 
۶5 درصدی پیشرفت در جاسک درحال 
احداث اســت که براساس برنامه تا پایان 
سالجاری به بهره برداری می رسد.حمید 
رضا محمد حســینی درحاشیه بازدید از 
طرح های عمرانی بندرجاسک افزود: این 
ســاختمان مرجع با زیرساخت مهندسی 
دقیق و رعایت الزامات ســازه ای کامل 
اســتاندارد و با تمامــی خدمات حوزه 
دریایــی از جمله بــرج مراقبت، کادر و 
پلیس دریایی درســطح بیــن المللی در 
اســکله اداره بندرجاســک از سال ۹۷ 
تاکنون درحال ســاخت است.وی بیان 
داشــت: اجرای این طــرح مهم دریایی 
و بندری در شهرســتان بندری جاسک 
با موقعیت اســتراتژیک ودسترســی به 
آب هــای آزاد، فرصت خوبی برای ارائه 

خدمات دریایی دارد.
 مدیــر اداره بنــادر و دریانوردی 

شــهید باهنــر اظهارداشــت: همچنین 
اجرای تعمیرات اساســی اســکله های 
بندرجاســک با ۷5 درصد پیشــرفت و 
طرح هــای مرحله یک، ۲ و ســه اطفای 
حریق و ســاختمان مرجع دریایی نیز از 
دیگر طرح های مهم این شهرســتان در 

حوزه دریایی و بندری است.
 وی گفت: هرچند محدودیت های 
متاثر از شیوع ویروس کرونا روند اجرایی 
برخی از طرح ها را با مشــکل روبرو کرد 
اما با تدابیر اندیشیده شده تمامی طرح ها 
براســاس برنامه تا پایان سالجاری مورد 

بهره برداری قرارمی گیرند. 
در  ابرازداشــت:  محمدحســینی 
واگــذاری طرح های عمرانی و توســعه 
بنــادر کوچــک و بویژه بندر جاســک 
اقدامــات خوبی صــورت گرفته که با 
تخصیص اعتبارات لازم جهت پیشــبرد 
اهــداف دریایی و بندری در ســواحل 
مکران براساس اســناد بالادستی شاهد 
بــازده حداکثری درایــن حوزه خواهیم 

بود. وی یادآورشــد: سرعت بخشی در 
رونــد اجرا و تکمیل طرح های بندری و 
دریایی جاســک با هدف ارتقاء ظرفیت 
صادراتی، براساس برنامه زمان بندی شده 
درطــرح جامع این بنــدر را از مهم ترین 

اقدامات سال جهش تولید عنوان کرد. 
وی گفت: در سال های اخیر چشم 
انداز خوبی درجهــت افزایش مبادلات 
تجاری با کشورهای هدف با بهره گیری 
از ظرفیت هــای جغرافیایــی، دریایی و 
بندری جاســک محقق شــده است که 
ضمن ایجاد اشتغال مولد و رونق بخشی 
به معیشت مردم منطقه، بندر پجاسک را 
بعنــوان یکی از کانون های مهم صادرات 
محصــولات کشــاورزی، زراعــی و 
محصولات یخجالی مطرح کرده است.  
بندرچند منظوره جاســک با عمق 
حوضچــه ۲.5 متر و طول اســکله 5۲0 
متــر در فاصلــه ۳۲0 کیلومتری شــرق 
بندرعباس واقع شــده است. بنادر شهید 
باهنــر، شــهید حقانی، هرمــز، تیاب، 

ســیریک و جاسک در زیرمجموعه اداره 
بنادر و دریانوردی شــهید باهنر و بنادر 
شــرق اســتان هرمزگان قرار دارند که 
بیشتر فعالیت های تجاری از طریق بنادر 
 شــهید باهنر، تیاب و جاســک صورت 

می گیرد.
بنــدر شــهید باهنر از بنــادر چند 
منظوره قدیمی استان هرمزگان و سومین 
بندر ترانزیتی کشور است.موقعیت ممتاز 
جغرافیایی در دسترســی به آب های آزاد 
جهان از طریق خلیــج فارس، اتصال به 
راه های بین المللی، نزدیکی به منطقه آزاد 
قشم، جزیره ها و بندرهای تجاری خلیج 
فارس این بندر را به پایگاهی استراتژیک 
و منحصر به فــرد پس از مجتمع بندری 
شــهید رجایی تبدیل کرده است.ویژگی 
خاص این بنــدر، برخورداری از آبخور 
۱۲ متــر در زمان جزر کامل بوده که پس 
از بندرهای شــهید رجایی و امام خمینی 
)ره(، بالاتریــن آبخــور را در بین بنادر 

کشور داراست.

گروه اقتصادی - براســاس برنامه 
زمانبندی، عملیات ســاخت ســه پست 
اســکله نفتی به دست متخصصان ایرانی 
و به شکل کاملا بومی با پیشرفت فیزیکی 
44 درصدی در بندر شــهید رجایی ادامه 

دارد.
مدیــر کل بنــادر و دریانــوردی 
هرمــزگان در حاشــیه بازدیــد از روند 
احداث این پروژه ها، افزود: ســه پست 
اســکله نفتی، یکی از طرح های مهم در 

حال اجراســت که  با بهره برداری از آن 
ظرفیت صــادرات فرآورده های نفتی از 
بندر شــهید رجایــی ۳0 درصد افزایش 
مــی یابد.اله مراد عفیفی پور با بیان اینکه 
عملیات اجرایی اســکله نفتی از سال ۹۶ 
با اعتبار اولیه یکهزار و ۶۲0 میلیارد ریال 
آغاز و بدون وقفه درحال انجام اســت، 
خاطرنشــان کــرد: از آن زمــان بیش از 
۱00متخصص داخلی عملیات طراحی 
و اجرای این سه پست اسکله را به شکل 

کاملا بومی برعهده داشــته و نمود عینی 
دانــش بومی و تخصص ایرانی را  امروز 
در رشد 44 درصدی آن می توان  مشاهده 

کرد.
وی در خصوص مشــخصات فنی 
این پروژه اظهار  کرد: این اسکله یکهزار 
و ۳00 متر طول و 850 متر عرشه دارد که 
با ساخت آن ظرفیت پهلو گیری ۳ فروند 
کشتی ۱00 هزار تنی به طور همزمان در 

بندر شهید رجایی فراهم می شود.

مدیــر منطقــه ویــژه اقتصــادی 
بندر شــهیدرجایی، اتصال مســتقیم به 
پالایشــگاههای بزرگ استان، تسهیل در 
امر صادرات مواد نفتی و افزایش ظرفیت 
۳ میلیون تن در ماه را از مهم ترین مزایای 

این طرح عنوان کرد.
عفیفــی پور در پایــان عنوان کرد: 
با بهره برداری از این ســه پســت اسکله 
مجموع اســکله های نفتی اســتان به ۱۶ 

پست افزایش خواهد یافت.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای هرمزگان:

ایجاد تعادل در تأمین، توزیع و مصرف آب برای ادامه حیات ضروری است

ساختمان مرجع دریایی کشور درجاسک به بهره برداری می رسد

پالایشگاه های بزرگ هرمزگان به اسکله های نفتی متصل می شوند

گروه اقتصادی - محمد اســلامی 
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه التهابات 
بازار مسکن ناشی از عرضه و تقاضا نیست 
و متاثــر از هجوم منابع مالی اســت گفت: 
در چند ماه گذشــته قیمــت ارز با افزایش 

مواجه شد.
او ادامــه داد:  در طــول دهــه های 
گذشته، کشور روند های اقتصادی مختلفی 
را تجربــه کرده و روند هماهنگی بین نرخ 
تورم، نــرخ ارز و طلا و بازار اجاره وجود 

دارد .
اسلامی بیان کرد:  مقطع زمانی اخیر 
با دوره های قبل قابل مقایســه نیست. در 
همین شرایط کرونایی کشور که معامله ای 
صورت نگرفته و در دوران رکود معاملات، 
نگرانــی از قیمت واقعی وجود داشــت و 
ســایت های مختلف با ایجــاد التهاب در 
بازار، قیمت ها را افزایش دادند.اســلامی 
با بیان اینکه تســهیلات کرونایی به آسیب 
دیدگان از کرونا پرداخت می شــود گفت: 
اجاره داری حرفه ای یک برنامه میان مدت 
است که برای کنترل بازار اجاره در دستور 

کار خود قرار داده ایم .
او ادامه داد: موسســات اجاره داری 
حرفه ای و کســانی که مالک واحدهایی 
هستند می توانند طبق چارچوب خدماتی 
که ما تعیین می کنیم واحدها را اجاره دهند.

اســلامی توضیــح داد: برنامه دیگر 

ما پرداخت ودیعه به مالکان اســت به این 
صورت که طبق شناســایی که ما انجام می 
دهیم و در صورتی که مستاجر شرایط لازم 
را داشــته باشــد ودیعه به مالک پرداخت 

خواهد شد.
عضــو کابینه دولت گفت: شــهرک 
ســازی را در بسیاری از شهرهای مختلف 

آغاز خواهیم کرد.
او بیان کرد: در برخی از شــهرها در 
مــاه آینده اولین پروژه های مســکن ملی 
را به بهره برداری می رســانیم. وزیر راه و 
شهرســازی گفت: یک میلیون و۶00 هزار 
نفر در طرح اقدام ملی ثبت نام کرده اند که 
800 هزار نفر از آنها واجد شــرایط هستند 
و برای تمامی آنها برنامه مســکن خواهیم 
داشت.اسلامی وی با بیان اینکه برنامه های 
مختلفی در قالب طرح مســکنی در دستور 
کار خــود قرار داده ایــم تا افرادی که فاقد 
مسکن هستند صاحب ملک شوند گفت: 
برنامه دیگری هم برای کنترل بازار اجاره در 
دستور کار خود قرار داده ایم که امیدواریم 
تا تیرماه بتوانیم آنهــا را به مرحله اجرایی 

برسانیم.
وزیر راه وشهرسازی توضیح داد: با 
توجه به آنکه در بخش اجاره قانون مدونی 
نداریم و به دلیل آنکه یک حوزه خصوصی 
است و قرارداد ها بین مردم منعقد می شود 
بنابراین دولــت نمی تواند وارد این بخش 

شــود البتــه با توجه بــه اتفاقــات اخیر 
دولتمردان ســعی کردند اندیشــه نویی را 

روانه بازار کنند.
 او بیان کرد: با ایجاد یک نظام حمایتی 
و همچینین ایجاد ضوابط بین نرخ رشــد 
ســعی کرده ایم بازار اجاره را کنترل کنیم و 
در ایــن زمینه هم برنامه های مختلفی را در 
دســتور کار خود قرار داده ایم. اسلامی با 
بیان اینکه یکی از برنامه ها ارائه تسهیلات 
به اقشاری است که بر اثر کرونا آسیب دیده 
اند و ما با اســتفاده از صندوق حمایتی که 
راه اندازی کرده ایم تســهیلات ودیعه را به 
مســتاجران پرداخت خواهیم کرد گفت : 
جلساتی با معاون اول رئیس جمهور برگزار 
کرده ایم و بر اساس تصمیماتی که در ستاد 
ملی کرونــا و همچنین کارگروه اقتصادی 
گرفتیم سبد حمایتی را برای مستاجران در 

نظر گرفته ایم.
 جزئيــات تســهيلات وديعه 
مستاجران و نظام اجاره داری حرفه 

ای
 وزیــر راه و شهرســازی تاکید کرد: 
تسهیلات ودیعه به مستاجرانی که مشخص 
شود در طی سالهای گذشته مستاجر بوده 
اند و دارای کد رهگیری هســتند پرداخت 
خواهد شد و این تسهیلات ودیعه به مالکان 
ارائه می شــود.  او با اشاره به اینکه مسکن 
تنهــا در اختیار وزارت راه و شهرســازی 

نیســت و یک موضوع فرابخشــی است 
گفت: تعیین میزان افزایش اجاره بها دارای 
موافقان و مخالفان بســیار زیادی است و 
بحث های چالشــی سنگینی را در پی دارد 
اما سعی کرده ایم بتوانیم مبنایی را با ایجاد 
موسسات اجاره داری حرفه ای برای بخش 
اجاره تعیین کنیم. اسلامی با اشاره به اینکه 
متاسفانه موسســات اجاره داری حرفه ای 
در کشــور وجود ندارد گفــت: اراضی را 
برخی از مالــکان در اختیار دارند بنابراین 
ما سعی کرده ایم با کمک سازندگان بتوانیم 
تصمیماتی را برای تعیین نرخ اجاره سالیانه 

اتخاذ کنیم.
وزیــر راه وشهرســازی عنوان کرد: 
زمین هــای دولتی را در اختیار ســرمایه 
گذاران و ســازندگان قــرار می دهیم و با 
عرضــه واحدها از طریق این ســازندگان 
ســعی خواهیم کرد برای نــرخ اجاره هم 

ضوابط و مقرراتی را تعیین کنیم.
او گفت: ایجاد موسسات اجاره داری 
حرفه ای و عرضه واحدهای مســکونی از 
طریقه مالکان، طبق چارچوب های تعیین 
شــده توســط وزارت راه و شهرسازی و 
همچنیــن پرداخت تســهیلات به مالکان 
جهت بهبود وضعیت بازار اجاره از جمله 
مصوباتی است که برای کنترل بازار مسکن 
تعیین شــده که امیدواریم در اوایل تیرماه 

مصوبات اولیه آن ها را دریافت کنیم.
 كاهش قدرت خريد مسكن

 اســلامی عنوان کرد: قدرت خرید 
مسکن در ایران در مقایسه با سایر کشورها 
کاهش یافته به طــوری که طبق آمارهای 
ارائه شده مدت زمان خرید مسکن در ایران 
از ۲0 ســال هم عبور کرده اما دولت سعی 
دارد در قالب برنامه های مختلف از جمله 
طرح اقدام ملی مسکن ایجاد شهرک سازی 
در شــهرهای صنعتی در قالب واحدهای 
ســازمانی بتواند این بازار را به سمت ثبات 
هدایت کند.او افزود: بانک مرکزی با ارایه 
بخشی از منابع مورد نیاز در قالب تسهیلات 

موافقت کرده است.
 وزیر راه و شهرســازی با بیان اینکه 
سیاســت دیگر دولت راه انــدازی اجاره 
داری حرفه ای در بازار مسکن است، گفت: 
شــرکت هایی با ارایه زمین های مناســب 
می توانند نسبت به ساخت واحد مسکونی 
مناسب اجاره اقدام کنند و نهادهایی مانند 
شهرداری، خیرین مسکن ساز،  شهرک های 
صنعتی و... می توانند وارد این پروژه شوند. 
پیش از این تجربه خانه های ســازمانی را 
داشــته ایم و این پروژه هم می تواند مانند 

خانه های سازمانی عمل کند.
 وی با بیان اینکه این سیاســت برای 
میان مدت در نظر گرفته شده است، گفت: 
ظرف دو ســال می توانند واحدهای مورد 
نیاز را وارد مدار کنند. اســلامی تاکید کرد: 
دولت چنین انگیزه ای ندارد که در بازار نرخ 
گــذاری کند چراکه در این صورت امکان 
معامــلات زیرزمینی وجود دارد. وزیر راه 
و شهرسازی ادامه داد: برای بخش مسکن 

هم می توان از بازار سرمایه استفاده کرد.
 جزئيات طرح ماليات بر خانه 

های خالی
 او با بیــان اینکه افرادی که صاحب 
صلاحیــت هســتند همــواره مالیات را 
پرداخت کرده اند و پرداخت مالیات برای 
کسانی نگرانی ایجاد می کند که سرزده وارد 
بازار می شوند و منابع را در تله انداخته اند، 
گفت: آقایان در سازمان مالیات می گویند 
برخــی از اطلاعات را نمی  توان ارایه کرد. 
در حال حاضر سیستمی که به سازمان امور 
مالیاتی تحویل داده ایم کامل و فریب ناپذیر 
اســت و هر گونه اشکالی که داشته باشد را 

رفع می کنیم.
وزیر راه وشهرسازی توضیح داد: در 
طرح اقدام ملی مســکن حتی برای دهک 
های ۶ و ۷ هم واحدهایی را در نظر گرفته 
ایم و امیدواریم با عملیاتی شدن این طرح 
بتوانیم بخشی از مشکل مسکن را در کشور 

برطرف کنیم.

وی بــا بیــان اینکــه وزارت راه و 
شهرسازی طرح مالیات بر خانه های خالی 
را به صورت جدی دنبال کرده است گفت: 
وزارت راه و شهرســازی ســامانه جامع 
املاک و اسکان برای شناسایی واحدهای 
خالی را آماده کرده و آن را در اختیار سازمان 
امور مالیاتی قرار داده است اما به دلیل آنکه 
برخــی از اطلاعات محرمانــه در اختیار 
سازمان های مختلف قرار دارد بنابراین این 
طرح هنوز نتوانسته است به صورت کامل 

به مرحله اجرایی برسد.
 مشاركت ســازندگان در طرح 

اقدام ملی مسكن
 وزیــر راه وشهرســازی توضیــح 
داد: یکی از برنامــه هایی که وزارت راه و 
شهرســازی دنبال می کند آن اســت که به 
سازندگان اعلام کرده ایم که هرکس خانه 
آمــاده و نیمه تمام و یا زمین دارد در طرح 
اقدام ملی مســکن مشارکت کند و وزارت 
راه و شهرســازی هم به ازای آن زمین های 
مرغوب را در اختیارشــان قرار می دهد تا 
بتوانند واحدهای نو را به مردم عرضه کنند.
 او افزود: از دو میلیون نفری که فاقد 
مسکن هستند دولت تاکنون ساخت ۲00 
هزار واحد روستایی را در دستور کار خود 
قرار داده و ساخت ۷00 هزار واحد شهری 
هم  طی یک ســال گذشــته در دستور کار 
داشــته اســت. البته طبق آمارها ۳00 هزار 
واحد مسکونی هم توسط بخش خصوصی 
ساخته شــده بنابراین در مجموع با توجه 
بــه آمارهای ارائه شــده 400 هزار واحد 
مسکونی در کشــور کمبود داریم که این 
400 هزار واحد را در قالب طرح اقدام ملی 
مسکن جبران  می کنیم. او با بیان اینکه منابع 
نقدینگی ما حرکت های لجام گسیخته ای 
را در کشــور داشته اســت گفت: ما باید با 
برنامه ریــزی دقیق بتوانیــم تقاضای غیر 
مصرفی را در حوزه مســکن کاهش دهیم 
و در این بخش  بازار ســرمایه می تواند این 

بازار را به سمت رونق هدایت کند.

 اســلامی با بیان اینکه افراد صاحب 
صلاحیت و با سابقه باید در این بازار ورود 
کنند گفت: متاســفانه سوداگران و دلالان 
ســعی می کنند با ایجاد تلاطــم در بازار،  
مســکن را به سمت جهش قیمتی هدایت 
کنند اما ما با طراحی سامانه جامع املاک و 
اسکان سعی کرده ایم موانع قانونی را برای 

این سوداگران ایجاد کنیم.
 وزیــر راه وشهرســازی تاکید کرد: 
ســامانه شناســایی واحدهای خالی را در 
اختیار ســازمان امور مالیاتی قرار داده ایم 
و بســیار خوش بین هســتیم که در فصل 
تابستان با ارائه برگه های مالیاتی برای خانه 
هــای خالی این واحدها بــرای فروش به 
بازار مسکن عرضه شوند البته خوشبختانه 
در این بین بســیاری از ســرمایه گذاران و 
سازندگان مسکن اســتقبال کرده اند تا از 
طریق عرضه واحدهای خود بتوانند به سود 
متعارفی برسند.اسلامی با اشاره به اینکه در 
طرح مالیات بر عایدی و همچنین مالیات 
بر خانه های خالی باید مجلس برای اصلاح 
قوانین وارد شــود افزود: مذاکرات بسیار 
مفصلی با نمایندگان مجلس قبلی صورت 
گرفت و مذاکراتی هم با نمایندگان جدید 
در دســتور کار قرار گرفته تا با ایجاد ساز و 
کار جدیــد بتوانیم این قوانین را در حوزه 
مالیات اصلاح کنیم. وزیر راه وشهرسازی 
عنوان کرد: باید قوانین و شــرایط مناسبی 
ایجاد شود تا سوداگری و سفته بازی از بازار 
مســکن خارج شود که برای اجرایی شدن 

آن نیاز به یک قوانین بازدارنده است.
 وی با بیــان اینکه در دولت یازدهم 
و دوازدهــم یک میلیون و ۳00 هزار واحد 
مسکن مهر ســاخته و تحویل داده شده و 
480 هزار واحد مســکن نیمه تمام وجود 
دارد کــه بیش از ۲00 هزار واحد از آنها به 
مردم تحویل داده شــده است گفت: ۱۲0 
هزار واحد هم در انتظار انشــعابات آب و 
برق است و همچنین ۷0 هزار واحد مسکن 

مهر هم در مرحله فوندانسیون قرار دارد.

 اســلامی عنــوان کرد: بخشــی از 
واحدهای مســکن مهر مشــکل قضایی 
دارند که امیدواریم دادستان و همچنین قوه 
قضاییه با ورود هر چه سریعتر به این پروژه 
ها بتوانند مشــکلات آنها را رفع کنند اما تا 
آبان ماه بخش عمده ای از واحدهای مسکن 
مهر که مشــکل قضایی ندارند پرونده شان 

بسته می شود. 
او گفــت :پردیس به عنوان پایتخت 
مســکن مهر اســت که بخش عمده ای از 
واحدها تحویل داده شــده و در طرح اقدام 
ملی مســکن هم با در نظر گرفتن اراضی،  
تعدادی از متقاضیان را در قالب طرح اقدام 
ملی مســکن در این محدوده ثبت نام کرده 
ایم البته برای تکمیل واحدهای مسکن مهر 
در پردیس منابع مالی را از محل سه گانه ای 
تامین کرده ایم تا سرعت ساخت و ساز در 

این منطقه افزایش یابد.
 وزیر راه وشهرسازی توضیح داد: در 
طرح اقدام ملی مسکن یک میلیون و ۶00 
هــزار نفر ثبت نام کردند که 800 هزار نفر 
از آنها واجد شــرایط بوده و ما برای تمامی 
این افراد زمین پیش بینی کرده ایم همچنین 
۲00 هزار واحد روســتایی هم در دستور 
کار قرار گرفته که از هفته آینده کلنگ زنی 
آنها را آغاز خواهیم کرد. اســلامی افزود: 
شهرداری ها باید در برخی از شهرها موانع 
موجود در ارائه پروانه را برطرف کنند چرا 
که عدم همکاری آنها در برخی از شــهرها 
باعث شده که ســرعت ساخت و ساز در 
طرح اقدام ملی مسکن با کندی مواجه شود 
از سوی دیگر امیدواریم استانداران در این 
زمینه برای تکمیل هر چه سریعتر اراضی و 
زمین ها همکاری های لازم را انجام دهند.
 وزیر راه وشهرســازی توضیح داد: 
تا پایان ســال ۱400 تحویــل 800 هزار 
واحد مســکن ملی را در دستور کار خود 
قــرار داده ایم. تاکنون 50 درصد از ثبت نام 
کنندگان را ســاماندهی کردیم و به زودی 
مرحله سوم ثبت نام طرح اقدام ملی مسکن 
را آغــاز خواهیم کرد. او بیان کرد: وزارت 
راه و شهرســازی قرار داد برای طرح اقدام 
ملی مســکن بــا وزارت کار تعاون و رفاه 
اجتماعــی،  آموزش و پرورش و نیروهای 
مسلح،  منعقد کرده است که در مجموع سه 
هزار و 400 واحد مســکونی هم در قالب 
این قراردادها ساخته خواهد شد. اسلامی 
تاکید کرد: ما ســعی داریم مسکن را تبدیل 
به یک جریان پایدار پیوسته و فعال کنیم تا 
بخش عمده ای از متقاضیان مسکن بتوانند 
در قالب این طرح ها صاحب مسکن شوند.

اسلامی گفت: نظام اجاره داری حرفه ای یک برنامه میان مدت برای کنترل بازار اجاره است که در دستور کار داریم.

گــروه اقتصــادی -رئیــس کل 
دادگستری هرمزگان گفت: در سال گذشته 
برای حفاظت از اراضی ملی از مســاحتی 
بالغ بر ۳050 هکتار به ارزش بیش از ۶ هزار 
میلیارد ریال رفع تصرف شــده است.علی 
صالحی در آخرین نشســت خبری خود به 
ارائه گزارشی از عملکرد یک ساله دستگاه 
قضایی در استان هرمزگان پرداخت.رئیس 
کل دادگستری هرمزگان در کنفرانس خبری 
با خبرنگاران،اظهار کرد: شهید بهشتی معمار 
دستگاه قضایی بود و گرامیداشت هفته قوه 
قضائیه در تأسی از آن شهید بزرگوار با تلاش 
در راســتای تحقق عدالت در جامعه میسر 
خواهد بود.وی یادآور شــد: در طول یک 
ســال اخیر بالغ بر ۳0 هــزار و ۶00 پرونده 

معادل 5۲ درصد از میانگین مانده اســتان 
را کاهش داده ایم که در کشــور یک رکورد 
تاریخی است. رئیس کل دادگستری استان 
هرمزگان بیان کــرد: تعداد کل پرونده های 
صلح و سازش شــده ۱5 هزار و ۶۱۹ فقره 
بوده است و ۱۷ پرونده مهم صلح و سازش 
شده که منتهی به صلح و سازش میان طوایف 
بزرگی در جاســک، میناب و بشاگرد شده 
است.صالحی افزود: ۲5۲ مورد بازرسی از 
واحدهای قضایی در سطح استان هرمزگان 
صورت گرفته است.رییس کل دادگستری 
استان هرمزگان همچنین یادآور شد: ایجاد 
شــعبه ویژه مبارزه با قاچــاق کالا و ارز در 
سراسر اســتان از دیگر اقدامات یک ساله 
اخیر بوده اســت. صالحی تصریح کرد: در 

بخش حقوق عامه ۳۳۷ مکاتبه با دستگاه های 
مختلف داشتیم که پیگیری برخورد با صید 
ترال و توقیف چندین مورد از شــناورها، 
بازدید محســوس از واحدهای تولیدی و 
بهداشــتی، نظارت بر بــازار، جلوگیری از 
ســاخت و ســازهای غیرمجاز، برخورد با 
چاه های غیرمجاز، پیگیری جهت رفع نقاط 
حادثه خیز جــاده ای، برقراری دوربین های 
نظارتــی و ۱05 مورد بازرســی از حقوق 
شــهروندی از جمله آنها بوده است.رئیس 
کل دادگستری اســتان هرمزگان در مورد 
تأثیر شــیوع کرونا بر دستگاه قضایی استان 
اظهار کرد: هیچ تأثیری بر روی روند بررسی 
پرونده ها نداشته است و در برخی موارد نیز 
از طرفین پرونده ها خواستیم که لایحه های 

خود را از طریق دفاتر پیشخوان ارسال کنند. 
و علاوه بر این دادرســی الکترونیک را نیز 
توسعه داده ایم که در این راستا ورودی های 
دادگاه ها و مراکز قضایی را نیز کنترل می کنیم 
و خوشــبختانه در این حوزه هیچ مشکلی 
نداشته ایم و خللی در رسیدگی ها نیز ایجاد 

نشده است.

گــروه اقتصادی -رئیــس اتحادیه 
پیشکسوتان جامعه کارگری سه جانبه گرایی 
را از جمله اهداف اساسی و آرزوهای دیرینه 
خدمت گیرندگان تامین اجتماعی عنوان کرد 
و از نمایندگان مجلس خواست تا با رأی دادن 
به لایحه سه جانبه گرایی، موجبات حضور 
شرکای اجتماعی در همه ارکان تصمیم گیری 
سازمان تامین اجتماعی را فراهم کنند.حسن 
صادقی اظهار کرد: معتقدیم حضور شرکای 
اجتماعی بر غنای فکری، مدیریتی، برنامه 
ریزی و کارشناسی سازمان تامین اجتماعی 
خواهــد افزود چرا که وقتی صاحبان اموال 
در تصمیم گیری ها نقش داشته باشند تلاش 
می کنند با حساسیت بیشتر به مسائل توجه 
کنند.وی ادامه داد: مصوبه ۱۳58 شــورای 
عالی انقلاب تا حدودی به موضوع سه جانبه 
گرایی که نشات گرفته از دیدگاه دکتر شهید 

بهشتی است اهمیت نشان داد و این موضوع 
در قالب قانون تامین اجتماعی محقق شده 
است و از سال ۱۳58 عملًا با ساختار تقریباً 
سه جانبه گرایی که شامل حضور نمایندگان 
کارگــر و کارفرما و دولت در مدیریت این 
ســازمان است، روبرو هستیم؛   البته در این 
ســالها ترازو به نفع دولت بوده اســت اما 
این حضور برای بیمه شــدگان موثر بود و 
برای جامعه کارگری و شــرکای اجتماعی 
دســتاورد محسوب می شد.رئیس اتحادیه 
پیشکســوتان جامعه کارگری با بیان اینکه 
ســه جانبه گرایی یکی از اهداف اساسی و 
آرزوهــای دیرینه خدمت گیرندگان تامین 
اجتماعی است که از بدو تشکیل این سازمان 
همواره مدنظر بیمه شدگان و بازنشستگان 
بوده اســت، افزود: متاسفانه همواره به این 
موضوع نگاهی سیاسی شده و به همین دلیل 

در شکل گیری سه جانبه گرایی در سازمان 
تامین اجتماعی با موانعی روبرو بوده ایم.

صادقی افزود: با سپردن وزارت کار به 
آقای شریعتمداری، به لحاظ شناختی که از 
مسائل کارگران و کارفرمایان دارند، موضوع 
احیای شــورای عالی تامیــن اجتماعی در 
دستور کار قرار گرفت و این مسئله به هنگام 
کسب رای اعتماد در مجلس به عنوان برنامه 
و هدف از ســوی آقای شریعتمداری اعلام 
شد.وی ادامه داد: پس از مسئولیت وزارت 
کار بــرای تحقق این برنامه ایشــان اقدام 
کردند و در نشســتی با شــرکای اجتماعی 
این موضوع را به بحث گذاشتند و آن را در 
قالب طرح پیشنهادی با مشارکت مدیرعامل 
سازمان تامین اجتماعی به دولت ارائه کردند 
که در کمیسیون مربوطه دولت به عنوان یک 
حق قانونی تشــخیص داده و در قالب یک 

لایحه به مجلس نهم ارائه شد.
 رئیس اتحادیه پیشکســوتان جامعه 
کارگری با بیان اینکه بررســی موضوع سه 
جانبه گرایــی به عمر مجلــس نهم و دهم 
نرسید، ابراز امیدواری کرد: مجلس یازدهم با 
درک و شناخت از مسائل تامین اجتماعی به 
این مبحث ورود کند و با تصویب این لایحه 
روح سه جانبه گرایی و مدیریت مشارکتی را 

در این سازمان ایجاد کند.

رئیس کل دادگستری استان هرمزگان عنوان کرد ؛

رفع تصرف از 3050 هکتار از اراضی ملی هرمزگان در سال گذشته

رئیس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری مطرح کرد

سه جانبه گرایی آرزوی دیرینه خدمت گیرندگان تامین اجتماعی

مدیر کل بنادر و دریانوردی هرمزگان:

مدیر اداره بنادر و دریانوردی شرق؛

اجاره داری حرفه ای برای کنترل بازار اجاره 
در دستور کار است

وزیر راه و شهرسازی:

محمد اســلامی بــا بيان اينكه در دولــت يازدهم و دوازدهــم يک ميليون و ۳۰۰ هزار واحد مســكن 
مهــر ســاخته و تحويل داده شــده و ۴۸۰ هزار واحد مســكن نيمه تمام وجود دارد كــه بيش از ۲۰۰ 
هــزار واحد از آنها به مردم تحويل داده شــده اســت گفت: ۱۲۰ هزار واحد هم در انتظار انشــعابات 
آب و بــرق اســت و همچنين ۷۰ هــزار واحد مســكن مهر هم در مرحله فوندانســيون قــرار دارد.
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